
Protokół Nr XXXIV/22 

 

z XXXIV Sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity z dnia 24 lutego 2022 r.  

  

 

Początek posiedzenia    - godz. 12:00 

Zakończenie     - godz. 14:53 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1 

 

Ad. 1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XXXIV 

Sesję Rady Gminy Dywity. Przywitała obecnych na sesji p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy. Antoniego 

Nikla - Przewodniczącego Powiatowej Rady Izby Rolniczej. 

Zgodnie z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Na stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia sesji uczestniczyło 

13 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 i 2  do protokołu.  

 

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

Brak wniosków.  

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji.  

2.  Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Dywity.  

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami.  

4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Dywity na lata 2022– 2029.  

5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2022r.  

6. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity.  

7. Uchwała w sprawie przekazania Gminie Olsztyn środków stanowiących udział 

wkładu własnego na realizację zadania w ramach projektu Bezpieczny MOF. 

8.  Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą 

Dywity, a Gminą Barczewo, dotyczącego powierzenia Gminie Barczewo 

wykonywania zadań z zakresu lokalnego transportu zbiorowego. 



9.  Uchwała w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację 

zadania własnego Powiatu Olsztyńskiego.  

10.  Uchwała w sprawie współdziałania z Gminą Gietrzwałd, Gminą Olsztyn, Gminą 

Barczewo, Jonkowo, Gminą Purda i Gminą Stawiguda w realizacji zadania 

publicznego w zakresie transportu publicznego.  

11. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Dywity na lata 2022 -2024. 

12.  Uchwała sprawie rozstrzygnięcia uwagi złożonej do wyłożonego projektu zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Dywity.  

13. Uchwała w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Dywity.  

14.  Przyjęcie sprawozdań za 2021 r. Rady Gminy Dywity i Komisji Rady Gminy 

Dywity.  

15.  Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

16.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 

protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XXXIII  sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 

Obecnych było 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 13 radnych 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-

Hrywniak, Kaszubska Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, 

Bogdan Rudnicki, Janusz Jędrzejewski) 

Protokół Nr XXXIII/22 z sesji Rady Gminy Dywity z dnia 29-12-2021 r. został przyjęty – 

załącznik nr 3 

 



Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – oddaje głos P. Wójtowi  

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  przedstawił informację w sprawie pracy 

między sesjami okresie  

     30.12.2021 r. do 24.02.2022 r. - załącznik nr 4 do protokołu. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania do informacji? 

- p. Renata Kaszubska - mam pytanie do pana wójta dotyczące zakresu robót na drodze 

Kieźliny - Dągi, czyli ten pierwszy etap. Bo jak rozumiem w tym roku projekt, ale czy 

również już jakieś prace budowlane będą miały początek, czy nie? Czy projekt został w ogóle 

już zaczęty, zlecony? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  Projekt został zaczęty i zlecony nawet już dużo 

wcześniej jak składaliśmy wniosek. Natomiast formuła dofinansowania spowodowała, że 

musieliśmy te prace przerwać, bo nie mogliśmy złożyć jakby wniosku z już wykonanym 

projektem. Projekty były składane w formule zaprojektuj wybuduj. Więc można powiedzieć, 

że częściowo wykonawca ma wykorzystać te już prace, które projektowe zostały podjęte. 

Natomiast szczegółowy zakres czy dla mieszkańców, czy dla państwa radnych jest w 

specyfikacji i tam na pewno można zobaczyć co na którym odcinku jesteśmy w stanie zrobić. 

- p. Renata Kaszubska - Pan wójt wie, że Kieźliny oczekują przystąpienia prac celem 

wybudowania w przyszłości świetlicy. Wiemy, że to są bardzo długotrwałe prace wymagające 

wiele zachodu, ponieważ buduje się świetlica w Rożnowie i w Ługwałdzie, więc za jakiś czas 

te świetlice powstaną. I moje pytanie jest takie i pytanie mieszkańców, czy nie moglibyśmy 

już rozpocząć rozmów dotyczących usytuowania potrzeby tej świetlicy i jej wyglądu. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - w ostatnim czasie także z przedstawicielami 

mieszkańców się spotykałem,  powiedziałem, że jakby ta idea budowy świetlicy jest cały czas 

otwarta. Przyglądam się jakby tematowi możliwości dofinansowania tego typu obiektów. 

Głównie liczymy tutaj na środki z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Nie ma jeszcze 

założeń tego programu i tego programu jako takiego. Deklaruję, że jak tylko pojawią się 

zaczyny tego programu i będzie możliwość aplikowania tego typu obiekty to my od razu 

przystąpimy do działania projektowego, żeby móc przygotować się do skutecznego 

pozyskania środków. 

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022– 2029.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – przedstawiła projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań 



 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na lata 2022 – 2029, 

poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022 – 2029, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXIV/315/22 – 

stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2022r.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2022r., poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 



Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2022r., została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXIV/316/22 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. 6. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity, została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XXXIV/317/22 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. 7. Uchwała w sprawie przekazania Gminie Olsztyn środków stanowiących udział 

wkładu własnego na realizację zadania w ramach projektu Bezpieczny MOF.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

przekazania Gminie Olsztyn środków stanowiących udział wkładu własnego na realizację 



zadania w ramach projektu Bezpieczny MOF, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie przekazania Gminie Olsztyn środków stanowiących udział wkładu 

własnego na realizację zadania w ramach projektu Bezpieczny MOF, została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XXXIV/318/22 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. 8. Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą 

Dywity, a Gminą Barczewo, dotyczącego powierzenia Gminie Barczewo wykonywania 

zadań z zakresu lokalnego transportu zbiorowego. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 

społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Dywity, a Gminą Barczewo, dotyczącego powierzenia 

Gminie Barczewo wykonywania zadań z zakresu lokalnego transportu zbiorowego, poddaję 

pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Dywity, a 



Gminą Barczewo, dotyczącego powierzenia Gminie Barczewo wykonywania zadań z 

zakresu lokalnego transportu zbiorowego, została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XXXIV/319/22 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 9. Uchwała w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania 

własnego Powiatu Olsztyńskiego 

 - p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był 

omawiany na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej na realizację zadania własnego Powiatu Olsztyńskiego, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania 

własnego Powiatu Olsztyńskiego, została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XXXIV/320/22 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 10. Uchwała w sprawie współdziałania z Gminą Gietrzwałd, Gminą Olsztyn, Gminą 

Barczewo, Jonkowo, Gminą Purda i Gminą Stawiguda w realizacji zadania publicznego w 

zakresie transportu publicznego. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie współdziałania z Gminą 

Gietrzwałd, Gminą Olsztyn, Gminą Barczewo, Jonkowo, Gminą Purda i Gminą Stawiguda w 

realizacji zadania publicznego w zakresie transportu publicznego, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie współdziałania z Gminą Gietrzwałd, Gminą Olsztyn, Gminą 

Barczewo, Jonkowo, Gminą Purda i Gminą Stawiguda w realizacji zadania publicznego 

w zakresie transportu publicznego, została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XXXIV/321/22 – stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Ad. 11. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Dywity na lata 2022 -2024. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Dywity na lata 2022 -2024, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 14 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0  

wstrzymało się od głosu  - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Dywity na lata 2022 -2024, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXIV/322/22 – 

stanowi zał. nr 12 do protokołu.  



 

Ad. 12. Uchwała sprawie rozstrzygnięcia uwagi złożonej do wyłożonego projektu zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję inwestycj. 

- p. Krzysztof Kulas – komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia uwagi złożonej do 

wyłożonego projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Dywity, gmina Dywity, poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 14 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska, 

Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała sprawie rozstrzygnięcia uwagi złożonej do wyłożonego projektu zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dywity, 

została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXIV/323/22 – stanowi zał. nr 13 do 

protokołu.  

 

Ad. 13. Uchwała w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

- Dariusz Laguna - Zgodnie z przyjętą uchwałą intencyjną z 2021 roku procedowaliśmy 

zmiany studium w ograniczonym zakresie do fragmentu obrębu Dywity o nazwie Osiedle 

Sterowców w granicach, które państwo dobrze znają. Procedura została przeprowadzona 

dosyć sprawnie. Zgodnie z przyjętą uchwałą intencyjną z 2021 roku procedowaliśmy  

zmiany studium w ograniczonym zakresie do fragmentu obrębu Dywity o nazwie Osiedle 



Sterowców w granicach, które państwo dobrze znają. Procedura została przeprowadzona 

dosyć sprawnie. Uzyskaliśmy wszystkie niezbędne opinie, w tym opinię Gminnej Komisji 

Urbanistyczno-Architektonicznej, pozytywną oczywiście. Opinie organów wyznaczonych 

przez ustawę i później uzgodnienia niezbędne organów również wyznaczonych przez ustawę i 

przepisy odrębne. Potem odbyło się wyłożenie projektu do publicznego wglądu. Odbyła się 

dyskusja publiczna. Protokół z tej dyskusji jest do wglądu również. Po zakończeniu 

wyłożenia można było składać uwagi. Poprzednia uchwała dotyczyła właśnie takiej uwagi no 

złożonej niestety nie do tego terenu, który był objęty zmianą. Stąd takie rozpatrzenie. No i na 

dzisiaj mamy końcowy etap w postaci uchwały zmieniającej do tej pory obowiązujące 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Uzyskaliśmy 

wszystkie niezbędne opinie, w tym opinię Gminnej Komisji Urbanistyczno-

Architektonicznej, pozytywną oczywiście. Opinie organów wyznaczonych przez ustawę i 

później uzgodnienia niezbędne organów również wyznaczonych przez ustawę i przepisy 

odrębne. Potem odbyło się wyłożenie projektu do publicznego wglądu. Odbyła się dyskusja 

publiczna. Protokół z tej dyskusji jest do wglądu również. Po zakończeniu wyłożenia można 

było składać uwagi. Poprzednia uchwała dotyczyła właśnie takiej uwagi no złożonej niestety 

nie do tego terenu, który był objęty zmianą. Stąd takie rozpatrzenie. No i na dzisiaj mamy 

końcowy etap w postaci uchwały zmieniającej do tej pory obowiązujące studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego.  

Co do zmiany zaproponowanej w tej uchwale, umożliwiamy inwestorowi, który właśnie 

realizuje osiedle na tym terenie optymalizację zagospodarowania, optymalizację zasad 

zabudowy i zagospodarowania terenu. Podwyższamy wysokość zabudowy na części terenu do 

7 kondygnacji, pozostawiając pozostałe ustalenia na poziomie. Pozostaje również 

niezmieniona zasada powiązania komunikacyjnego z drogą krajową numer 51, czyli ulicą 

Olsztyńską. Te zmiany dotyczą tylko i wyłącznie tego terenu. Nie dotyczą innych terenów 

gminnych. Co do samej zmiany zarówno Komisja Urbanistyczno-Architektoniczna, gminna 

komisja, organy uzgadniające i opiniujące, jak i my jako zespół projektowy uznajemy, że 

zmiana jest zasadna, wpłynie korzystnie na warunki mieszkaniowe w gminie, wpłynie 

korzystnie również nazwa usługowych, bo przypomnę, przy bezpośrednim sąsiedztwie drogi 

krajowej 51 mamy zaprojektowane tereny usługowe. Wpłynie korzystnie na wizerunek gminy 

jako dobrego miejsca do zamieszkania, do realizowania swojej kariery, swoich ambicji. I 

również wpłynie korzystnie na budżet gminy, bo nowi mieszkańcy w dobrych miejscach 

zamieszkania to również podatki. Nie tylko z podatku od nieruchomości, ale również z 

udziału gminy w podatku dochodowym. Oczywiście z tym będą związane pewne koszty, ale 



tutaj przewaga tych prognozowanych dochodów nad kosztami jest znacząca. 

- p. Magdalena Kilkowska - mam jedno pytanie. Tak odnośnie tego, co przed chwilą pan 

projektant powiedział. Mówił pan o tym, że zyski przewyższają koszty. Czy może pan 

sprecyzować co miał na myśli? Bo ja tu nigdzie nie widziałam harmonogramu jakiegokolwiek 

finansowego, szacunków. Nie były na przedstawione przynajmniej na komisji. 

-p. Dariusz Łaguna - Na tym etapie, czyli sporządzenia zmiany studium nie jesteśmy 

zobowiązani do przedstawienia prognozy skutków finansowych zgodnie z ustawą. Dopiero na 

etapie sporządzania planu lub zmiany planu będziemy zobowiązani do sporządzenia prognozy 

skutków finansowych, uchwalenia planu miejscowego. Wtedy faktycznie będziemy w stanie 

to policzyć dlatego, że wtedy zostaną ustalone wskaźniki zabudowy, maksymalne wysokości 

zabudowy, parametry, gabaryty. Wtedy będziemy mogli się odnieść do konkretnych wielkości 

prognozowanych. Będziemy mogli zestawić wtedy potencjalne przychody do budżetu gminy, 

jak choćby przychody na przykład z tytułu podatku od nieruchomości, wpływów z tytułu 

podatku, o którym mówiłem, czyli podatku dochodowego. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - studium uwarunkowań jest dokumentem 

planistycznym o dosyć dużym stopniu ogólności, ale już z pewnymi konkretami mamy tam 

do czynienia, tak jak to tutaj było przywołane chociażby ilością kondygnacji, która może 

powstać na danym terenie w ramach zabudowy. Plan miejscowy jako element realizacji 

studium już te szczegóły będzie zawierał nieco większe, stąd też to, co pan urbanista wskazał, 

analiza skutków finansowych wówczas będzie mogła być bardziej konkretna i w ogóle jest 

elementem całej procedury planistycznej.  

- Zbigniew Glezman - Panie wójcie, z kalkulacjami finansowymi, jakkolwiek by nie były 

oszacowane statystycznie, czy formalnie po wpływie do budżetu, nie da się dyskutować. Są, 

po prostu są. Natomiast ja chciałem zwrócić uwagę i zapytać też przy okazji jakie są, jakie 

będą wpływy na społeczność gminy Dywity? Jak wpłynie to całe osiedle, ta społeczność tego 

osiedla na przekrój społeczny w gminie Dywity? Czy w moim przekonaniu zaburza nam to 

taki obraz dobrej gminy, prężnej gminy, nowoczesnej gminy, ale jednak wiejskiej, w której 

dominują osiedla jednorodzinne, w której dominują osiedla, mniejsze skupiska ludności. 

Pamiętajmy tylko też o tym, że oprócz wpływu będą też koszty. Jeżeli chcemy mieć 

tożsamość gminy spokojnej, do której z Olsztyna, z nas innych miast, miejscowości ludzie się 

sprowadzają i chcą cicho, spokojnie sobie mieszkać, a jednocześnie prężnie korzystać z 

zasobów tej gminy, no to to osiedle na pewno zaburza taką koncepcję rozwoju gminy Dywity. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - patrząc przez pryzmat także całej Polski, to nie 

da się jakby utrzymać takiej typowo wiejskiej tożsamości gmin pod dużymi miastami, pod 



stolicami regionów poszczególnych i zawsze ten obszar przygraniczny będzie objęty tą presją 

urbanistyczną inwestorów, deweloperów i tak dalej. 

- Danuta Kryszałowicz - Ja osobiście jestem za przyjęciem tej uchwały i będę za nią 

głosowała. Natomiast, bo zależy nam oczywiście na tej liczbie mieszkańców. Natomiast tu w 

tym przypadku jakby chcę zaapelować, że warto analizować jak liczba sprzedanych tam 

mieszkań przekłada się na liczbę osób zameldowanych lub nawet jeśli niezameldowanych, to 

mieszkańców tego osiedla deklarujących odprowadzanie podatku właśnie na rzecz gminy 

Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję inwestycj. 

- p. Krzysztof Kulas – komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 14 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 3 ( Zbigniew Glezman, Magdalena Kilkowska ) 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Bogumiła Brewka, Janusz 

Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Dywity, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXIV/324/22 – 

stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 14. Przyjęcie sprawozdań za 2021 r. Rady Gminy Dywity i Komisji Rady Gminy 

Dywity.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – z sprawozdaniami można  zapoznać się w biurze rady 

jak również zostały umieszczone w programie esesja.  

Ad. 15. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

- p. Antoni Nikiel -  mieliśmy spotkanie Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej z panią 

starostą i zapewniam, że droga na Różynkę będzie remontowana. Nie będzie to jakaś 

wylewka asfaltowa, ale będzie dobrze utwardzona i będzie przejezdna. 



- p. Sabina Robak - Pytanie do pana sekretarza. Przewodniczącego Rady Społecznej Gminy 

Dywity. Czy coś państwo jako rada wiecie jak funkcjonuje uruchomiony przez panią dyrektor 

Gminnego Ośrodka Zdrowia wtorkowy raz w miesiącu pobór krwi? 

-p Waldemar Szydlik – sekretarz Gminy - Tak jak państwo wiecie, odbywa się to raz w 

miesiącu, we wtorek. Z informacji przekazanych przez panią dyrektor niestety te pobory krwi 

nie cieszą się wśród mieszkańców popularnością, że tak powiem kolokwialnie. 2 miesiące 

temu zapisały się 3 osoby. Miesiąc temu 2 osoby. Niestety te osoby nawet mimo tego, że się 

zapisały, nie przyszły na ten pobór krwi. Następny pobór krwi planowany jest na początku 

marca, czyli ten pierwszy wtorek marca. Jeśli chodzi o popularyzację tego poboru krwi to jest 

zamieszczony na stronie internetowej Ośrodka Zdrowia. Przyjmowane są zapisy. 

- p. Sabina Robak - Czyli rozumiem, że w ten sposób że albo niepotrzebne są badania, bo do 

nas docierają informacje, że są bardzo potrzebne. Że ludzie są oburzeni dalej, że to albo jest 

udawanie, że jest pobór krwi w Dywitach, albo to w ogóle zlikwidować, albo rozszerzyć. Bo 

tak wygląda, jak wygląda i nie będzie to lepiej wyglądało jeżeli to będzie tak sporadycznie 

tylko raz w miesiącu. To powinno być systematyczne. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - rozumiem, że państwa radnych wniosek jest 

chyba inny. Nie taki, żeby to było raz w miesiącu, tylko chyba, żeby raz w tygodniu w 

Dywitach był pobór krwi. Jak w tej formule raz w miesiącu miał być uruchomiony punkt 

poboru, to my jako samorząd, jako gmina deklarowaliśmy dla naszej jednostki 

poinformowanie naszych mieszkańców poprzez formułę SMS, poprzez formułę Facebook, 

czy naszą stronę o tym, że to zaczyna funkcjonować. Według moich informacji, które 

otrzymałem od pani dyrektor, ale nie bezpośrednio, taka rzecz nie była konieczna. Więc tego 

nie zrobiliśmy. Pytanie czy ktoś wie, że jest strona ośrodka. 

W takim razie my, deklaruję, że jeżeli ta formuła zostanie rozszerzona, bo raz w miesiącu to 

nie ma co reklamować. To nie będziemy wysyłać SMS-a. Bo moim zdaniem to w ogóle nie 

ma sensu. Ale jeżeli będzie rozszerzona to ja deklaruję, że poinformujemy skutecznie 

mieszkańców poprzez narzędzia, które posiadamy. 

- Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy - Na Radzie Społecznej przy najbliższym spotkaniu  

oczywiście podejmiemy ten temat. 

- Magdalena Kilkowska - Po pierwsze bardzo bym prosiła jednak o ponowne zwrócenie się 

do Nexery i ustalenie terminu spotkania z radnymi w sprawie światłowodów na terenie naszej 

gminy.  

A druga rzecz to jest to ja bym bardzo prosiła w imieniu swoim, jako członka Komisji 

Inwestycji o to, żeby zorganizować spotkanie w ramach Komisji podejrzewam tutaj 

Inwestycji, być może całej Rady Gminy jeśli będzie taka wola, w sprawie, która dotyczy 

drogi powiatowej Dywity - Krzyżówki Barczewskie przebiegającej przez Różnowo. Otóż po 



ostatnich wszystkich tych sytuacjach pogodowych jest problem z zalewaniem. Zarówno w 

zalewaniem drogi, jak i zalewaniem ścieżki, jak i zalewaniem działek, które się znajdują na 

tamtym terenie. Przy tej okazji mam również prośbę o ponowne zwrócenie się, podobno była 

taka sytuacja do powiatu, żeby udrożnić i sprawdzić na jakim etapie jest drożność rowów 

wszystkich melioracyjnych, które się znajdują wzdłuż tej drogi. I to samo dotyczy również 

drogi i planowanej budowy ścieżki w Kieźlinach – Wadąg. 

- Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy - oczywiście w kwestii pierwszego pytania i 

pierwszej sprawy. Jeśli chodzi o firmę Nexera, proszę mi wierzyć, że bardzo zabiegaliśmy o 

to spotkanie. Pierwsze miało się odbyć pod koniec stycznia. Niestety pan dyrektor i jeden z 

pracowników zachorował na Covid, potem oczywiście zabiegaliśmy o przełożenie, następny 

termin. I tak to sprawa się przeciągała. Ostatnie informacje jeśli chodzi o najbliższym 

spotkaniu pan z Nexery napisał, że spotka się z nami w 10 tygodniu. Ustaliliśmy już, że 

spotkanie z firmą Nexera odbędzie się 14 o godzinie 10:00 tutaj na sali posiedzeń. 

- Antoni Nikiel - w naszej gminie jest sprawa trudna dlatego, że za to były odpowiedzialne 

spółki wodne, a one zostały zlikwidowane. Na dzień dzisiejszy odwodnienie gruntów po 

prostu leży na właścicielu. Nie ma innej możliwości. Trzeba albo spółkę założyć, powrócić  

do starych czasów. I wtedy będzie każdy właściciel płacił do tej spółki i będą te czynności 

wykonywane. A dzisiaj to zostało po prostu pozostawione samo sobie. 

- Bogumiła Brewka - Panie wójcie, ja mam takie bardzo techniczne pytanie. Czy jest taka 

możliwość, żeby złożyć taki projekt drogowy, bo jak tutaj dzisiaj posłuchałam, że z tego 

programu gminy popegeerowskie, czy jest w ogóle taka możliwość złożenia takiego na 

przykład projektu, czy zastanowienie się, żeby złożyć projekt wspólnie z gminą Świątki. Żeby 

po prostu no naprawić tą drogę Bukwałd – Różynka. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - rozważę z pracownikami. Skontaktujemy się 

też z gminą Świątki. Ale pewnie i z powiatem tak mi się wydaje, że też trzeba będzie. Bo nie 

wiem jak tam struktura własnościowa dokładna jest tej drogi. 

- Krzysztof Kulas - mam tylko takie dwie sprawy. To jedna to jest firma Nexera, która 

obecnie prowadzi prace na terenie Spręcowa. To co w tej chwili jest przez nich zrobione, to 

uważam, że po ich zakończeniu tych prac powinno zostać zrobiony jakiś odbiór tego, co oni 

tam narobili. Bo wszędzie jest rozryte, skopane, zostawione i ktoś powinien chyba to przejąć, 

bo już mieszkańcy mnie się pytają kto poprawiał będzie trawę tam, gdzie oni to zniszczyli? 

Nie mówiąc już o drogach. I drugi temat to drogi. Tak, jak tu Magda powiedziała, fajnie drogi 

robimy, sypiemy gruz, sypiemy piasek, a nie robimy odwodnień. I te drogi są systematycznie 

z powrotem zalewane i niszczone. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - Pierwszy temat to jest na pewno na to spotkanie 

w 10 tygodniu. Czyli tego 14 marca. To mam nadzieję, że jak pan radny będzie mógł, to 



bardzo proszę. Może nawet zdjęcie zrobić. I wtedy też uczestniczyć. No my nie prowadzimy 

tej inwestycji wprost. No ale jakiś tam wpływ powiedzmy możemy mieć, ponieważ na etapie 

też uzgodnień technicznych projektów na to też no wyrażamy zgodę, bądź nie. 

Jeżeli chodzi o drogi, no to tak jak to zwykle jest. Tam, gdzie jest duża modernizacja, tam 

staramy się kompleksowo wszystko robić. Natomiast przy tych mniejszych tematach to 

przyznaję, no sypiemy. Natomiast rowy to co pan Nikiel wskazał, no to tak jest, te rowy 

często nie odbierają, drogi nie są wyprofilowane. No będziemy starali się w takich bieżących 

informacji robić. 

- Magdalena Kilkowska - Ja tak tylko gwoli wyjaśnienia. Absolutnie nie mam żadnych 

pretensji do pracowników referatu, żeby była jasność. Bo zarówno Pan Mariusz, jak i pani 

kierownik zawsze są nam chętni do pomocy i wiem, że w ramach tych swoich finansów 

budżet jako referat robią te takie naprawy, które wymagają na teraz i na już. Mi chodzi 

bardziej o to, żebyśmy my zwołali komisję i zastanowili się nad pewnymi kompleksowymi 

bardziej rozwiązaniami. 

- p. Agnieszka Sakowska – Hrywniak - Jeśli mogę jeszcze co do odwodnień, to w Tuławkach 

to mamy olbrzymi, olbrzymi problem i szczerze mówiąc załamałam już ręce, bo w funduszu 

sołeckim mamy blisko 30 000 tys. zł  zarezerwowane na odwodnienie przy placu zabaw i już 

wiemy, że tego na pewno nie zrobimy. Ponieważ po budowie tej dużej pętli, przebudowie 

drogi, budowa chodników, cała woda opadowa i gruntowe są przekierowane do rowu, który 

znajduje się właśnie przy placu zabaw i ten rów nie dość, że jest pełny, to te wody po prostu 

rozlały się na plac zabaw. Są aż za placem zabaw. Nie ma żadnego przepływu do rowu 

wojewódzkiego. 

- Danuta Kryszałowicz - Ja już o tym mówiłam na wczorajszej komisji, bo chodzi o tą drogę 

przebudowywaną drogę powiatową Spręcowo - Sętal i my tak to sobie narzekamy. No 

oczywiście ja nadal bardzo proszę, bo pan wójt ma jednak większe możliwości oddziaływania 

na starostwo, na starostę, które starostwo jest inwestorem tej drogi, o takie no naciskanie. Bo 

to są nowe rowy. To nawet nie mówimy o drogach gminnych, o tych starych odcinkach dróg, 

ale to są rowy przy nowo budowanych drogach źle zrobione, źle zrobione przepusty. Może się 

zastanówmy, może jakiś wspólny taki wniosek radnych do powiatu w tej sprawie złożymy. 

Bo to, że my sobie tutaj ponarzekamy, to niczego nie zmienia. Sytuacja jest taka zła w 

Tuławkach, jest zła w Sętalu, może jeszcze gdzieś. Mówię, może zastanówmy się co możemy 

zrobić, jaki ucisk wywrzeć na powiat, by coś zostało źle zrobione, no to moje życie to 

poprawić. Jeśli na etapie planów nie zostało to wychwycone, no to już czasu nie cofniemy. 

Trzeba tylko poprawiać to, co poprawić można, żeby taka sytuacja nie została wyjdzie 

inwestor z budowy, a my, rolnicy w naszych wsiach zostaną z tym problemem. 



- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - dużo właśnie tematów dotyczących jest tak 

trochę obszaru gminy, ale jakby z obszaru trochę spoza działania gminy, czyli albo firmy, 

która robi sieci, albo infrastrukturę informatyczną, albo powiatową. Ale jakby to wszystko 

prawda, to co mówicie. Powiem tak, jeżeli chodzi o te no powiedzmy większe tam 

przełożenie czy mam, czy nie mam, no nie wiem, ale postaram się w poniedziałek, z panem 

starostą będę rozmawiał, bo ma tutaj przyjechać, to nakreślę tą sytuację. Natomiast też 

sugeruję, bo mamy informacje przekazane z powiatu kiedy odbywają się sesje rady powiatu. 

To jest zwykle w piątek, o ile pamiętam. Chyba jutro jest sesja. Nie jestem pewny czy ona jest 

w formule, online czy nie. Bo dostaliśmy do tej pory tylko jakby wykaz dni, w których te 

sesje się odbywają. Ale jeżeli byłaby formuła online, to zachęcam też do tego, żeby jako gość 

podłączyć się i może też wyartykułować to na szczeblu też i rady powiatu. 

Oby tylko te sprawy wodne były naszym problemem. Myślę, że dzieją się na świecie wokół 

nas sprawy o wiele większej wagi. Jako gmina, jak wójt reprezentujący gminę, która ma 

partnerstwo z gminą Hołowynską na Ukrainie to powinienem jakiś gest, jakiś ruch wykonać i 

przygotowaliśmy takie specjalne pismo do pana wójta Oleksandra Baczuka, Wójta Gminy 

Hołowynskiej. Ja pozwolę sobie przeczytać ten list i mam nadzieję, że jeżeli państwo radni 

będą chcieli podjąć temat również czy stanowiska swojego w sprawie tej, która ma miejsce na 

Ukrainie, czy w ogóle rozmowy o tym co moglibyśmy zrobić także jako samorząd, to jestem 

bardzo otwarty także na tą dyskusję. 

 

Brak pytań. 

 

Przewodnicząca zamknęła XXXIV/22 sesję Rady Gminy Dywity. 
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